駐歐盟兼駐比利時代表處經濟組 函

地址: Square de Meeus 27, 1000

Brussels, Belgium 承辦人:謝佩娟 電話:32-2-2872842

Email: pchsieh@moea.gov.tw

受文者:勞動部職業安全衛生署

發文日期:中華民國110年8月10日 發文字號:比貿字第1100000510號

速別:普通件

密等及解密條件或保密期限:

附件:如文 (比貿1100000510_Attach1.pdf)

主旨:有關歐盟執委會啟動修訂歐盟化學物質及混合物分類、標

示與包裝法規(CLP)之公眾諮詢作業事,敬請卓參。

說明:

- 一、本組本(2021)年5月6日比貿字第1100000282號函諒察。
- 二、歐盟成長總署本年8月9日發布新聞啟動修訂旨揭法規之公 眾諮詢作業,此係歐盟執委會於2020年10月通過永續化學 品策略所規劃85項行動之一,以作為邁向零污染目標的第 一步。歐盟執委會邀請公民及相關組織本年11月15日之前 提供意見。
- 三、歐盟CLP法規係歐盟用以識別及傳達化學品危險特性之核心立法,源自聯合國化學品全球調和制度(GHS),並將相關分類制度納入歐盟法,以規範對危險化學品之分類(如:致癌物或對水環境有害物質),及於整體供應鏈向消費者、勞工溝通其危害性等。
- 四、針對此次修法,歐盟執委會將評估引進新的有害分類(如:內分泌干擾物及其持久性、生物累積性與毒性),及相應分





類標準之不同措施與選項等。

- 五、歐盟執委會表示,作為歐洲綠色政綱及化學品策略目標之一,此次修法將有助實現公民及環境免於遭受危險化學品 侵害之合法高水準保護,並能促進運用更安全的替代化學 品,使歐盟產業成為生產及使用安全、永續化學品之全球 領先者。
- 六、歐盟執委會刻進行影響評估,以確定最妥適推動方式,並 啟動公眾諮詢作為相關工作之一,旨在蒐集來自公、私部 門之公民、機構與組織,就如何在考量科學與技術進步情 況下修訂歐盟CLP法規之意見。
- 七、檢陳本案歐盟執委會新聞資料(如附件),及公眾諮詢專頁 網址:https://ec.europa.eu/info/law/betterregulation/have-your-say/initiatives/12975-Revision-of-EU-legislation-on-hazardclassification-labelling-and-packaging-of-chemicals /public-consultation_en,併請卓參。

正本:經濟部國際貿易局、行政院環境保護署毒物及化學物質局、勞動部職業安全衛生

署、經濟部工業局

副本:經濟部國際合作處、經濟部投資業務處電2021/08/11文章 08:48:54 章





Internal Market, Industry, Entrepreneurship and SMEs

Chemicals: Commission launches public consultation on revision of central piece of chemicals legislation

Published on: 09/08/2021

The European Commission has launched a public consultation on the revision of the Regulation on the classification, labelling and packaging of chemical substances and mixtures (CLP Regulation). This revision is one of the 85 actions planned in the Chemicals Strategy for Sustainability, adopted by the Commission in October 2020 as the first step towards the zero pollution ambition. Citizens and organisations are invited to share their views until 15 November 2021.

The CLP Regulation is the core piece of legislation used in the EU to identify and communicate the hazardous properties of chemicals. It stems from the United Nations' global standard (GHS) and enacts this standard into EU law. It sets out how to classify chemicals which are hazardous (e.g. as carcinogenic or hazardous to the aquatic environment) and how to communicate those hazards across supply chains and to consumers and workers. For this revision, the Commission will examine, among others, different measures and options to introduce new hazard classes (such as endocrine disruption as well as persistency, bioaccumulation and toxicity) and corresponding classification criteria.

As one of the objectives of the European Green Deal and the Chemicals Strategy, this revision will help to achieve a legitimate higher level of protection of citizens and of the environment against hazardous chemicals. It is also an opportunity to foster substitution of hazardous chemicals by safer ones and to promote EU industry as a global frontrunner in the production and use of safe and sustainable chemicals.

The Commission is where the undertaking an impact assessment to decide on the most appropriate way forward and has launched a public consultation as part of this exercise. The consultation seeks to gather the views of citizens, institutions and organisations from the public and private sectors on how to best revise the CLP Regulation taking into account scientific and technical progress. This questionnaire consists of two sections: one with more general questions, and the other with more expert questions.

Respond to the public consultation (https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/12975-Revision-of-EU-legislation-on-hazard-classification-labelling-and-packaging-of-chemicals/public-consultation_en)

More information

Chemicals strategy (https://ec.europa.eu/environment/strategy/chemicals-strategy_en)

Roadmap on the CLP revision (https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/12975-Revision-of-EU-legislation-on-hazard-classification-labelling-and-packaging-of-chemicals_en)

Roadmap on simplification and digitalisation of labelling requirements for chemicals (https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/12992-Chemicals-simplification-and-digitalisation-of-labelling-requirements_en)

Zero pollution action plan (https://ec.europa.eu/environment/strategy/zero-pollution-action-plan_en)

Share